

Referat af møde i Husrådet i Generationernes Hus

tirsdag den 30. september kl. 17.00-18.30 i Samsø

Deltagere: Repræsentanter fra bestyrelserne i de tre boligafdelinger + lederen af GH:

- BBBO (familie- og ungdomsboliger): Danny, Anita, Wissam, Morten, Tu, Valentin.
- MSO (ældre- og plejeboliger): Mogens, Benny og Marianne;
- Botilbuddet: Frederik, Patrick, Maria
- Ledelse: Kristian.

Gæster:

- Camilla Grubbe, konsulent i Staben for politik, udvikling og kommunikation
- Michael Anderson, konsulent i Staben for sundhed og forebyggelse
- Rikke Fløe Gjellerod, Stabschef i sundheds og Forebyggelse.
- Matthias, pædagog i Botilbuddet.

Referent:

Kristian

1) Velkommen og rammesætning ved. Kristian

Kristian orienterede om:

- at mødet var forkortet pga. det efterfølgende dialogmøde om visionen i Multisalen.
 - at Camillas, Michaels og Rikkens tilstedeværelse på mødet skulle ses som udtryk for den øgede interesse for udviklingen af GH, som Kristian også oplever i forbindelse med, at ansvaret for arbejdet med visionen fremadrettet adskilles fra ansvaret for driften af velfærdsområderne og placeres i forvaltningen "Sundhed og Forebyggelse" i Magistratsafdelingen for Sundhed og Omsorg.
-

Punkter fra ledelsen:

2) Opfølgning på mødet med Sundhedschef Otto Orths d. 8/9. *Har mødet resulteret i nye overvejelser?*

Flere deltagere gav udtryk for en forhåbning om, at der nu kommer øget fokus på at få løst de udfordringer, mange beboere oplever med/i huset; bl.a. udfordringerne med uklare beslutningsgange.

3) Rapporten fra forskningsprojektet om fællesskab er nu offentliggjort, kort orientering ved Kristian (rapporten er vedhæftet som bilag)

Kristian gav udtryk for:

- at det er en god rapport der afspejler en grundig forståelse af huset.
- at rapporten bakker op om den adskillelse af ansvaret for drift og vision, som nu er i gang.
- at det har været dejligt, at mange beboere har haft lyst til at bidrage som medforskere ved at skrive dagbog og med at lade sig interviewe.

4) Udfordringer med manglende oprydning i Hulen. *Hvad er husrådets holdning til, hvis adgangen til lokalet ændres, så man kun kan få adgang, hvis man booker Hulen på forhånd?*

Det blev blandt deltagerne givet udtryk for forskellige holdninger. Nogle bakkede op om forslaget om, at adgangen til lokalet kun kan ske gennem booking, Andre synes, at det var en dårlig ide. Blandt andet fordi, at bookingsystemet er ufleksibelt og kræver, at driften manuelt tildeler adgang til en beboers nøglebrik. Det indebærer, at ingen beboere spontant vil kunne få adgang til Hulen aftener, weekender og helligdage, hvor driften holder fri. Det blev videre bemærket, at de unge mennesker, der anvender Hulen opfører sig pænt. Problemet er alene, at de ikke rydder op efter sig.

Konklusion:

Konklusionen blev, at adgangen til lokalet ikke ændres. Staben sørger dog for at få lavet et skriv med opfordring om, at man som bruger rydder op efter sig. Dette skriv hænges på døren i Hulen.

Afledte drøftelser:

Der er fortsat fra Botilbuddets side ønske om at ændre hulen fra TV-stue til Gamerrum. Kristian forklarede, at processen er strandet pga. uklarhed om beslutningsprocessen. I forbindelse med det nye arbejde med visionen er der nu i et samarbejde ml. kommunen og Brabrand Boligforening sat fokus på, at der skal skabes klarhed over beslutningsgange for ændring af anvendelsen af lokalerne.

Der blev spurgt til husrådets generelle holdning til forslaget om, at Hulen blev ændret til et gamerrum, og det var der generel opbakning til – dog med bemærkninger om, at:

- det ville være ærgerligt, hvis der så ikke længere er et TV/hygge-rum
- der vil være behov for internet og kontrol af dagen til lokalet.

Punkter fra afdelingsbestyrelsen for ældre- og plejeboliger:

- 5) **Tagterrassen** - *Vi har nu haft tagterrassen i brug her i en sommer, og mange giver udtryk for at den ikke er særlig anvendelig for ældre og handicappede, så måske skal der kikkes lidt på de møbler der er?*

Den gennemgående holdning er, at møblerne ikke fungerer særlig godt, da de bl.a. ikke er handicapvenlige. Kristian forklarede, at der gerne må ændres i møblering og indretning af tagterrassen. Der er dog ikke flere kommunale midler til at betale for nye møbler. Og det er heller ikke tilladt at sælge de eksisterende møbler for at finansiere indkøb af nye møbler. Det er naturligvis også tilladt at købe hynder til møblerne.

Afledte drøftelser:

Det blev bemærket, at fraværet af toilet på tagterrassen begrænser dens anvendelighed til fester.

- 6) **Inventar i fælleskøkkener** - *Vi oplever desværre alt for ofte, at der er mangel på service, når beboerne booker lokalerne. Hvordan får vi det forbedret?*

Der var forslag om, at vi snart igen får foretaget et fællesindkøb af service. Enighed om, at vi køber billigt service og med tydelig farve/form, der signalerer, at det hører til i fælleskøkkenerne. Det blev aftalt, at Benny og Anita drøfter videre.

- 7) **Velkomstgruppe** – *Orientering om initiativ til at oprette en velkomstgruppe, der kan hjælpe nye beboere med en god indflytning*

Mogens orienterede om, at han og Benny sammen med en tredje beboer har mødtes og drøftet initiativet. På den baggrund er der nu lavet et set-up, så nye beboere i forbindelse med indflytning får information om mulighed for en introduktion ved velkomstgruppen.

Danny og Marianne meldte sig til også at være en del af velkomstgruppen.

Afledte drøftelser:

Der var enighed om at vi mangler bedre velkomstmateriale til nye beboere.

- 8) **Årshjul/aktivitetskalender** - *I forhold til de mange arrangementer der er i huset, og nye tiltag, vil det være rart med en kalenderoversigt der rækker længere frem, når der skal ske nye reserveringer.*

Vi har tidligere arbejdet med ideen om et årshjul, og Morten har lavet et udkast. Kristian har indtil nu vurderet, at det er svært at få lavet et fyldestgørende og overordnet årshjul, da vi har så mange forskellige arrangører og målgrupper i huset.

Kristian forklarede, at ledergruppen har aftalt faste begivenheder arrangeret af velfærdsområderne. Det er i det kommende år:

- 5'års fødselsdag for GH d. 3/11. arrangement i multisalen fra kl. 9.30 til 11.30
- Santa Lucia, fredag d. 12/12 kl. 9.30 i Multisalen
- Fastelavn, mandag d. 16/2 –2026
- Sankt Hans, tirsdag d. 23/6-2026
- Høstfest, onsdag d. 16/9

Konklusion:

Det blev aftalt, at vi genbesøger Mortens forslag til årshjul (dagsordensættes på næste møde i Husrådet).

- 9) **Julestue** - *Skal der arrangeres noget fælles julestue?*

Det var generel opbakning til juleaktiviteter, og det blev aftalt, at Anita og Danny tager initiativ til et møde om en juletræsfest. Derudover også mulighed for, at nogen arrangerer julestueaktiviteter

- 10) **Musikfestival 2026** - *Der skal nedsættes en planlægningsgruppe så vi kan få arrangeret en musikfestival 2026*

Det blev drøftet om, ambitionsniveauet skal nedskaleres lidt så vi tænker sommerfest i stedet for festival. Mogens er fortsat tovholder

- 11) **Bedene foran cafeen** - *Ifølge lokalplanen, skal der være træer i de bede der er foran cafeen*

Kristian svarede, at træerne er fjernet, fordi de ikke kunne gro pga. manglende jordforholdene.

12) Eventuelt

- Der blev givet udtryk for et ønske om bedre orientering om husets beredskab
- Der blev orienteret om, at afdelingen for ældre- og plejeboliger har arrangeret et valgmøde d. 27/9.
- Der blev udtrykt ønske om, at der snart kommer en status på ønsket om et spabad/tøndesauna.